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                   Slovo starosty města                                                        
 
Vážení  spoluobčané, 
úvodem bych chtěl poděkovat za pozitivní ohlasy na úpravy 
hřbitova (renovace kříže, zámková dlažba u vstupu a oprava 
studny), které mi byly doručeny e-mailem. Jsem rád, že i tyto 
drobné úpravy registrujete. Peníze na tyto úpravy byly získány 
z dotačního fondu malých projektů Euroregio Egrensis. 
Finanční prostředky byly poskytnuty jak na provedené 
renovace, tak i na zahájení adventu a rozsvícení vánočního 
stromečku, které se bude konat dne 30. 11. 2013.  Tímto Vás 
srdečně zvu na předmětnou akci.  
V současné době probíhá příprava „Strategického plánu města 
Plesná“ pro rok 2014-2020. Společně se zastupiteli probíráme 
priority pro rozvoj našeho města a jeho směřování v příštích 
letech. Tento dokument je důležitý pro čerpání dotací a také 
pro příští zastupitelstva. V této souvislosti Vás žádám o 
součinnost, neboť osnova strategického plánu by měla 
vycházet zejména z potřeb občanů. Se svými náměty se na mě, 
prosím, obracejte.  
Závěrem chci poděkovat všem voličům, kteří podpořili 
kandidáty z našeho města v předčasných parlamentních 
volbách. 
        Petr Schaller 
                                  starosta města 
 

 

Město Plesná, Sbor pro občanské záležitosti 
a MO SPCCH 

 

zve všechny občany 
 

v sobotu 30. 11. 2013 od 16. 00 hodin 
 

na Náměstí Svobody k slavnostnímu 
 

ROZSVÍCENÍ   VÁNO ČNÍHO  
STROMKU 

 

- vystoupí děti ze základní školy, flétnový    
  soubor Kamínky, pěvecký soubor Luběnky  
  a Aerobic ze Skalné.  
- starostovo adventní překvapení, 
- občerstvení v KD,  zábava při hudbě – hraje   
  Duo Plachý 
- Prodej výrobků a vánočního pečiva. 
 

Zasedání Zastupitelstva města Plesná 
 
Na den 16. 10. 2013 svolal starosta města 22. zasedání 
Zastupitelstva města Plesná. Za účasti 8 zastupitelů a 7 občanů 
města byly projednány a schváleny všechny body 
ze zveřejněného  programu jednání.  Po  úvodních formalitách 
schválilo zastupitelstvo města smlouvu o dílo „Stavební úpravy 
ulice Dlouhá, Plesná“  s firmou  Stavby IS, s.r.o., Plesná, za 
cenu 3 508 738,64,-Kč včetně DPH a po delší diskusi i  
dodatek ke smlouvě o dílo – Zvýšení cestovního ruchu v Plesné 
a Bad Brambach, rekonstrukce náměstí Šneky s firmou Stavby 
IS, s.r.o., za cenu 652 142,81 Kč včetně DPH.  
Schválené bylo i 2. rozpočtové opatření obsahujících 15 
rozpočtových změn, dle kterého se rozpočet města v příjmech  
a výdajích  navyšuje o 357 065,- Kč. 
Zastupitelstvo dále  schválilo odprodej p.p.č. 321/2 o výměře 
1383 m2  á další smlouvu na odprodej p.p.č.  394 o výměře 423 
m2, p.p.č. 220/40 o výměře 31 m2   p.p.č.  220/32 o výměře 483 
m2 v k.ú. Plesná  - vše na stavbu rodinných domů. 
Zastupitelstvo dojmenovalo  členy komise pro veřejné zakázky 
ve složení: Alena Skalická, Tomáš Lokinga a náhradníci: 
Miloslav Pospíšil, Ing. Vladimír Mačička.  
Zastupitelstvo schválilo převedení hospodářského výsledku ZŠ 
praktické k 31. 8. 2013 ( sloučení škol k 01. 9. 2013)  ve výši   
211 256,44 Kč do rezervního fondu ZŠMŠ Plesná.  
Z diskuse nevzešlo žádné usnesení.  
     /tajemník MěÚ/  
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Vážení , 
naším příspěvkem v měsíci listopadu se ještě vracíme 
k oslavám 100. výročí školy. Nabízíme vám k přečtení dvě 
úvahy žákyň 9. třídy, které se zamýšlely v rámci předmětu český 
jazyk nad rozdíly mezi školou dnes a dříve. 
 

Škola dříve a dnes 
Škola, do které chodím, slaví své 100. narozeniny. Tato 
myšlenka mě uchvacuje. Přivádí mě k otázkám, jak vypadala 
škola v minulosti, jací byli žáci a učitelé, co vše se změnilo. 
Budova byla postavena v letech 1909 – 1910. Střechu školy 
zdobila věžička s hodinami. Prvním ředitelem byl pan Pfeiffer. 
Na výuku docházeli pouze chlapci. Nejprve měla škola 471 
žáků. Dívky začaly navštěvovat školu od roku 1915, kdy se 
ředitelem stává pan Josef  Biedermann. O jeho hrob, který je na 
plesenském hřbitově, se starají žáci 9. tříd. 
Škola nebyla vždy taková, jakou ji znám. Dřívější vybavení 
školy se liší od dnešního. Nebyly zde počítače, interaktivní 
tabule ani internet. Nahrazovaly je pouze učebnice, sešity a 
papírové tabule na stěnách. Jsem přesvědčená, že učení 
s internetem je pestřejší. Můžeme si k probírané látce na 
internetu vyhledat obrázky, videa a další informace. Tuto 
možnost dříve děti neměly. Veškeré informace získávaly jen od 
učitele a z knih. Já osobně si neumím vyučování bez těchto 
vymožeností představit. Dřívější žáci by jistě nedali dopustit na 
své učebnice. 
Zamyslíme – li se nad tehdejším rozvrhem hodin, je patrná 
změna předmětů. V osnovách byl pravopis, náboženství. jejich 
místo zaujaly hodiny mediální výchovy, výchovy ke zdraví a 
osobnostní sociální výchova. Domnívám se, že svou náplní 
rozšiřují všeobecné znalosti žáků. 
Uvažuji také o dřívějším přístupu učitelů k žákům. Nemohu 
pochopit hlavně tělesné tresty. Dostat ukazovátkem přes ruce 
muselo moc bolet. Vyučující měli autoritu, ale na  druhou 
stranu přemýšlím, zda – li nešlo spíš o strach. Ani se nedivím. 
Rázem by ze mě také zůstala vzpřímená socha, která sedí 
s rukama před sebou. Myslím si, že tělesné tresty byly špatné, 
ačkoliv zajišťovaly disciplinovanost. Dnešní přístup učitelů 
nám nabízí vzájemnou komunikaci. Děti se nebojí o hodině 
vyjádřit k látce a dokonce ani o svých problémech. Otevřená 
komunikace mi připadá určitě výhodnější než přehnaná autorita 
učitele. 
Zajímavá je představa, kolik generací touto školou prošlo. Na 
chodbách se odehrávaly a odehrávají nové a nové příběhy. Ve 
škole vyrůstají děti, které, jak doba plyne, do ní za čas přivedou 
své děti. Kdyby škola mohla mluvit, o kom by asi vyprávěla? 
Zpočátku do hodin docházeli žáci z německých rodin. Později 
přibývaly české děti. Školu navštěvovaly děti bohaté i děti 
chudé. Jejich vztahy byly dobré. Když žáci jezdili na výlety, 
bohatší děti nosily s sebou svačinu i pro chudší kamarády. Toto 
gesto mi přijde milé, všude to tak nebývalo. Dnešní mládež je 
více krutá. Myslím si, že přibývá šikana. A co víc? Stále její 
nové druhy. Děti si své vlastní zklamání vybíjejí na slabších 
jedincích. Podle mě však šikana nevyhrává nad přátelstvím. 
Kolem sebe vidím spolužáky nesobecké, kteří si rádi pomáhají. 
Každá generace procházející školou s sebou něco nového 
přináší. Každá odcházející generace s sebou něco odnáší. Doba 
se mění. Dominantou dnešní doby je internet, komunikace 
mezi učiteli a žáky. Učíme se nejen matematiku, jazyky, ale i 

mezilidské vztahy. Zdi školy si navždy ponesou svá tajemství. 
Možná na dalších sto let, kdo ví? Bude další generace psát o 
dětech, které sem chodily? A možná jim to bude připadat také 
tak fascinující jako mně.  
                                                                             Iveta Kreslová 

 
Škola dříve a dnes 

Naše škola slaví 100. výročí založení. Pokusíme – li se 
zamyslet nad rozdíly podoby školy dříve a dnes, zjistíme, že se 
toho změnilo mnoho. O podobě dřívější školy jsme se také 
poučili z besedy, na které jsme na toto téma hovořili 
s německými pamětníky, kteří školu navštěvovali. 
Jaká byla škola dříve a jaká je dnes? Na tuhle otázku je řada 
odlišných odpovědí. Nemůžeme říct, že by byla lepší nebo 
horší. Všechno má své pro a proti. 
Byla jiná kázeň, pro žáky byla odměnou důvěra dospělých, 
avšak u učitelů to byla velká přísnost a respekt, fyzické tresty 
zná každý z té doby. Myslím, že nyní jsou více přátelské 
vztahy mezi žáky a učiteli. Na druhou stranu, ne každý učitel si 
umí vytvořit respekt žáků. Každý má své odlišné metody. 
Dřívější školu si ani neumím představit. Ve třídách bylo 30 – 
40 žáků. Vešlo by se i nyní tolik dětí do jedné třídy? 
Domnívám se, že těžko. 
Jednu výhodu bych našla – neexistovaly nulté hodiny. V dnešní 
době jsou školy téměř v každém městečku, dříve tomu tak však 
nebylo. Děti chodily pěšky i několik kilometrů. Nehorázná 
představa, vstávat v pět nebo v šest hodin ráno každý den, a to i 
v zimních měsících chodit pěšky takovou dálku. 
Budova školy také částečně změnila svůj vzhled. Na střeše 
byly umístěné  hodiny, které zdobily školu. Děti byly 
rozděleny na chlapce a děvčata a z toho  důvodu měla škola 
dva vchody – jeden pro chlapce a druhý pro děvčata. Ve 
spojovací chodbě donedávna fungovala učebna pracovních 
činností. Děti pěstovaly různé rostliny a někdy si je odnášely 
domů. Naopak  přibyl krček – tedy spojovací chodba mezi 
školou a tělocvičnou, která již byla zmíněna. 
S dobou se mění i škola jako taková, stránku vzhledovou 
ovlivnil čas, okolí, ale i to, jak se o ni starají lidé. I chování lidí 
se mění k dobrému i špatnému. Mně se dnešní škola líbí, ale je 
velmi zajímavé poznat školu takovou, jaká byla v dřívějších 
letech. 
                                                                         Kateřina Týrová  

Návštěva v Marktredwitz 
V návaznosti na akci setkání starousedlíků a návštěvy paní 
Renate Kolb na hodině německého jazyka, byla třída 7. A 
pozvána na základní školu v Marktredwitz. Dne 17. října jsme 
se tedy vypravili po domluvě autobusem a pak vlakem Egronet 
do již zmíněného města. Z německé strany byla akce výborně 
zorganizovaná. Po vysednutí z vlaku, na nás již čekali dva 
minibusy, které nás dopravili k chebskému muzeu 
v Marktredwitz. Na začátku jsem psal, že výlet bude na 
základní školu. Na poslední chvíli jsme se ale dověděli, že celá 
základní škola odjela tento den v rámci akce do Prahy. Byli 
jsme trochu zklamaní, protože jsme se těšili na děti ze základní 
školy, to jsme ale nevěděli, co nás čeká potom. Přijeli jsme 
tedy k muzeu, kde na nás Renate, její muž Heinrich a jejich 
dcera čekali.  
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pokračování  
 
Před muzeem byla nedávno postavena 
kašna s nádhernými soškami - na vrchu 
holubic, v dalším patře hudebníků a až 

úplně dole svatebního průvodu. Celé toto umělecké dílo stálo 
v přepočtu 15 milionů korun. V chebském oddělení 
markredwitzského muzea  byly k vidění všechny možné věci, 
které si s sebou starousedlíci odvezli po odsunu z jejich vlasti -  
kufry, tašky, kroje, hudební nástroje vyrobené v Lubech a také 
jako rarita ztvrdlý chléb, který by tedy údajně měl být 
z minulého století. Vše probíhalo ve velmi přátelském duchu. 
Po zhlédnutí výstavy jsme si společně s paní Renate a jejím 
mužem, hrajícím právě na lubské housle, které prý v době 
odsunu koupil za 25 korun, společně zazpívali píseň, která 
zazněla i při její návštěvě u nás. Náležitě jsme se odměnili 
potleskem, a pak na nás už čekalo pohoštění v restauraci patřící 
k muzeu a kulturnímu domu v jednom.  
Velmi jsme ocenili snahu našich hostitelů o sblížení se s námi, 
a to tím způsobem, že na nás častokrát v průběhu návštěvy, ač 
jsme to nečekali, promluvili česky. Někdy nás to překvapilo, 
jindy rozesmálo. A také tím, že trvali na přesném překladu a 
pochopení častých konverzací nebo výkladů. Oba manželé byli 
sehraným párem a my jsme se též nenechali zahanbit. Na řadu 
přišel skvělý kytarista pan učitel Jaroslav Kočárník, který do té 
doby hudebníky a zpívající děti jen pozoroval. Zazněli lidové 
písně, ale také swingová skladba Enterteiner (Jak to chodí). Na 
konec Renate zazpívala a zahrála skladbu Auf wiedersehen, 
tedy Na shledanou, a my jsme měli před sebou už jen cestu 
zpět. S paní Renate Kolb jsme stále v kontaktu a dokonce nám 
slíbila, že příští rok to s tou „základkou“ určitě vyjde. 
 
Návštěva knihovny 
V týdnu od 30. 9. do 4. 10. 2013 navštívily jednotlivé třídy 
prvního stupně se svými třídními učitelkami Městskou 
knihovnu v Plesné. Akce se konala v rámci Týdne knihoven, 
kdy měli možnost se zdarma zaregistrovat především noví 
čtenáři. Žáci 1. – 4. tříd se dozvěděli více informací o 
ilustrátorce Heleně Zmatlíkové, prohlédli si knihy, které 
ilustrovala, a přečetli si kratší pohádky či povídky. Rozluštili 
několik zajímavých hádanek a oprášili si své znalosti o 
pohádkových postavičkách. Žáci 5. třídy se seznámili s tvorbou 
spisovatele K. Klostermanna přečtením povídek z knihy 
Robinson na Otavě a vyplňovali pracovní listy, v nichž se 
obtížně vyrovnávali s přirovnáními. 

Mgr. Anna Judytková 
 

Den stromů a drakiáda 
Dne 18. 10. 2013 uspořádala naše škola oslavu Dne stromů a 
drakiádu. Zúčastnili se všichni žáci 1. stupně. Nejprve proběhla 
soutěž o nejkrásnějšího vlastnoručně vyrobeného draka, kterou 
vyhrála Lucie Kůrková ze 4. A. Potom se všichni rozdělili  do 
skupin napříč třídami a vyrazili po stromové stezce vyhledat 
materiál na stromové pexeso. Když skupina správně doplnila 
šestnáct políček podle předlohy, vyhrála. Tentokrát byla 
vítězem skupina Michala Holíka. 
Nakonec žáci popadli své draky a zaplnili nebe nad oválem. 
Vítr byl příznivý a většina draků krásně poletovala. Nejlépe 
létal drak Ivany Kůtové. Všichni se těšíme na příští rok a na 
nové modely draků. 
                                                                   Mgr. Alena Jelínková 
Coca-cola cup 
Opět se rozběhl další ročník poháru Coca-cola cupu v kopané. 
V úterý dne 21. 10. jsme na domácím hřišti Jiskry Plesné 
hostili žákovské týmy z Lubů a Františkových Lázní. Z tohoto 
turnaje postoupil vítěz do dalšího kola. Turnaj měl jasného 
favorita v mužstvu z Františkových Lázní, a chlapci z tohoto 

mužstva roli favorita beze zbytku splnili. Obsadili ve skupině 
1. místo. Na druhém místě se umístilo mužstvo z Plesné, které 
v prvním zápase remizovalo s chlapci z Lubů . O vzájemném 
druhém a třetí místu nakonec rozhodlo méně obdržených gólů. 
Na třetím místě skončilo mužstvo z Lubů. Na jaře v prvním 
kole dívek budeme fandit našemu týmu děvčat a budeme věřit 
v další postup. 
                                                                   Ing. Ivan Rambousek 
    
Bramboriáda v „základní škole ve Spojovací“ 
V rámci našeho příhraničního projektu CÍL 3 jsme společně 
s partnerskou školou Lebenshilfeschule z Mitterteichu prožili 
v naší škole 2. října 2013 „Den brambor“, který jsme nazvali 
BRAMBORIÁDA. Z naší školy se zúčastnili téměř všichni 
žáci a celý pedagogický sbor. Z partnerské školy přijelo 6 dětí 
a 3 dospělé osoby. Protože v naší školní budově není 
bezbariérový přístup, vyzkoušeli si naši hoši přenášení žáka na 
vozíku až do patra. I z tohoto pohledu to byl pro chlapce 
zážitek.

 
Ihned po uvítání jsme se společně pustili do třídění brambor od 
těch největších až po nejmenší. Na tuto akci jsme se 
připravovali již od jara, takže jsme si  „bio“ brambory 
vypěstovali sami. Pak následovaly společné hry, slalomová 
objížďka kolečkem brambor do stanoveného cíle, nošení 
brambor na tenisové pálce přes překážky a trefování se do 
koše. Po těchto hrách pokračovaly další hry v budově školy. 
Vyráběli jsme bramborová tiskátka, se kterými jsme pak 
ozdobili česko - německý „strom přátelství“, děti vytvářely 
abstraktní obrázky škrobovou technikou, hrály společné stolní 
hry. Samozřejmě nechybělo ani občerstvení - bramborový 
guláš, který děvčata předem připravovala společně se svými 
učitelkami. Všichni byli spokojeni a těší se na další podobné 
činnosti. 
                                                                               Alois  Špicel 
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Říjen v mateřské škole 
 
Začátkem měsíce jsme se dozvěděli, že 
naší mateřské škole byl opět schválen 

projekt Skřítci II. Díky tomu budeme moci uskutečňovat 
množství akcí, jako jsou setkání s partnerskou školkou v Bad 
Brambachu, exkurze a animační hodiny seznamování 
s německým jazykem pro naše předškoláky. Všechny tyto akce 
jsou financovány z prostředků EU a umožňují nám poskytnout 
dětem nabídku různých činností, materiál a vybavení MŠ. 
První proběhla návštěva našich dětí v německé školce nazvaná 
BRAMBORIÁDA.   
Ve středu 16. října se 21 předškoláků z naší mateřské školy 
zúčastnilo společné akce se svými německými kamarády v Bad 
Brambachu. Program celého podzimního dopoledne napovídal 
již samotný název –„Bramboriáda“. 
Po vzájemném přivítání se děti věnovaly připraveným 
činnostem ve třídách: někdo nanášel barvu bramborovými 
tiskátky na textilní taštičky, jiné děti zdobily dýně a ostatní 
vyráběly z brambor figurky. Čas se našel i na prohlídku školky 
a společnou hru. Každý si domů odnesl výrobek, kterým se 
mohl doma 
pochlubit. 
Poté se všichni 
odebrali na 
zahradu, kde bylo 
připraveno další 
překvapení. Děti si 
nejprve zazpívaly a 
pak ochutnaly 
bramborovou 
polévku uvařenou 
přímo na zahradě 
v kotlíku nad ohněm. Po vzájemném předání dárků se děti 
rozloučily s tím, že se uvidí již za dva dny při další akci, kterou 
pořádala MŠ Plesná, společné exkurzi do Playmobilu. 
Návštěva továrny, kde vyrábějí jim známé figurky a hračky, 
byla pro děti dalším vzrušujícím zážitkem. Po příjezdu do 
Playmobilu se nás ujal zaměstnanec firmy a s  výkladem nás 
provedl  celým provozem – od zhotovení dílků, přes jejich 
kompletování a balení, až po nakládání do kamiónů. Děti byly 
překvapené, jak dlouho trvá a kolik dá práce, než se krabice 
s hračkami vyrobí. Nejvíce nadšené byly při odchodu, kdy si 
každý mohl pár figurek odnést s sebou na památku. 
Přípravě dalšího setkání se věnujeme celý říjen. Bude to den 
plný duchů, strašidel, čarodějů a dýní, kterým se zapojíme do 
svátku s nedlouhou tradicí 
Hallowien. S přípravou nám 
pomáhají i rodiče, kteří nosí 
v rámci Dýňování do školky různé 
výtvory, související s tímto dnem. 
Jejich fotky je možné si 
prohlédnout na facebooku MŠ 
Plesná. 
Ve všech třídách se dále věnujeme 
podzimním činnostem, tvoříme 
z přírodnin, pouštíme draky. Bylo 
nás navštívit divadlo, s velmi 
povedenou pohádkou: Výprava za 
ledním medvědem. Proběhlo již 
také focení dětí na vánoční sady. 
                                                          
Miroslava Gruberová, DiS. 

 
Malí čtenáři objevovali podvodní svět 

 
V loňském školním roce jsme v plesenské knihovně projeli 
s projektem Celé Česko čte dětem celý svět. V říjnu jsme pro 
změnu navštívili svět podvodní.  
Knihovnice Dana Placatková uvítala devatenáct dětí a tři 
maminky poučným vyprávěním o postavě vodníka, který 
k české pohádce neodmyslitelně patří.  
Děti pozorně naslouchaly pohádce Tajemství mořské panny 
z knihy Magdaleny Wagnerové Pohádky z vodních hlubin. 
Navázali jsme zároveň bezvadnou interakci, takže jsme si 
mohli jen tak povídat o vodních postavách, které děti znají. A 
že jich tedy znají hodně!  
Nemusel jsem jim proto příliš dlouze přestavovat už zmíněnou 
mořskou pannu, rybičky z filmu Hledá se Nemo, Erbenova 
Vodníka, Rákosníčka a jeho rybník či Kapitána Nema. 
Podvodní svět fascinoval už JuleseVernea, který své fantaskní 
představy zachytil v románech Dvacet tisíc mil pod mořem a 
Tajuplný ostrov, v nichž vystupuje právě postava kapitána 
Nema. Vernem se inspiroval český spisovatel J. M. Troska, 
který o kapitánu Nemovi vydal třídílný román. Dětem jsem 
představil také komiksové zpracování Troskova románu. 
Vodníka od Erbena jsme pouze „nakousli“, s pokračováním 
básně a jejím krutým závěrem se děti seznámí v rámci školní 
četby, až budou starší. Prozatím jsme ji uzavřeli s poučením, že 
se vyplácí dát na rady svých rodičů. 
Obvyklý kvíz jsme tentokrát nahradili hrou, v níž dvoučlenné 

týmy posluchačů uplatnily 
právě nabyté znalosti o 
postavách, o prostředí, 
v němž tyto postavy žijí, o 
jejich autorech. A děti 
opět překvapily svými 
znalostmi a pozorností – 
získané poznatky 
propojily téměř všechny 
správně. Po zásluze byly 
nakonec odměněny 
sladkostmi. 
V listopadu budeme 
malým posluchačům 
předčítat již patnáctého od 
tří hodin odpoledne. 
Tentokrát se mohou těšit 
na témata spojená se                

      sportem. 
                                                                              Pavel Sýkora 
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Akce SPCCH 
 

NÁRODNÍ DIVADLO PRAHA  
 
Po společných přípravách  s panem Stulákem z Chebu se nás 
49 vydalo 14. 9. 2013 autobusem na odpolední představení 
Naši furianti do Národního divadla do Prahy. Prosluněnou 
sobotou jsme zvládli samostatné vycházky Prahou, posezení u 
kávičky, prohlídku prostor jmenovaného divadla a herecky 
kvalitně obsazenou a zahranou klasiku. Užili jsme si spokojený 
kulturní den. 
 
HLAVI ČKOLÁMÁNÍ   
 
Už tradiční podzimní akce proběhla v Plesné dne 21. 10. 2013 
za účasti 20 zájemců a luštitelů v klubovně kulturního domu. 
Řešili jsme hlavolamy, luštili křížovky, sudoku, osmisměrky, 
zodpovídali soutěžní otázky. Hodně jsme se nasmáli a 
zavtipkovali u dobrého pohoštění. Stejné podvečerní setkání 
proběhlo ve Skalné ve sportovní hale dne 6. 11. 2013. 
Přišlo se pobavit a lámat hlavičky 23 účastníků. Tady 
hlavičkolámání spojili s velkým mlsáním – 12 šikovných 
pekařek připravilo rozličné sladké dobrůtky, kterým jsme 
pochopitelně neodolali. V závěru všeobecného snažení přišla 
pozdravit přítomné i starostka města.  
Pro luštitele v obou městech bylo letos připraveno překvapení 
v podobě hodnotných knižních cen. Pěkné, nové a hodnotné 
publikace daroval naší organizaci Reader´s Digest VÝBĚR 
s.r.o. se sídlem V Celnici 1031/4 v Praze 1 zastoupený panem 
Lubošem Beniakem, jednatelem společnosti a podpořený 
darovací smlouvou ze dne 26. 8. 2013. 
Tato chvályhodná aktivita byla iniciována paní Simonou 
Menyhertovou z Plesné, která ve zmíněné organizaci pracuje. 
Zaslouží naše velké poděkování a uznání.  

 
PODĚKOVÁNÍ   
Ráda píši ještě i o další potěšující zprávě. Na naši adresu přišel 
dopis z DIAKONIE BROUMOV, kde nám ředitel V. Králík 
píše: 
„Vážení, chceme Vám všem tímto upřímně poděkovat za 
mimořádný sběr použitého ošacení, hygienických a čistících 
prostředků na pomoc lidem, kteří byli postiženi letošními 
povodněmi.“ Odvoz nasbírané pomoci byl    uskutečněn        
27. 6. 2013. Všem Vám moc děkujeme. Sběr provádíme i 
nadále.  
      /SPCCH/ 

 
 

P O Z V Á N K A 
 

Dne 28.11.2013 od 16.00 hodin  
 

pořádáme v kulturním domě 
 

ADVENTNÍ  DÍLNY  A  PERNÍČKOVÁNÍ 
 

S sebou si přineste   –  pro výrobu vánočních 
adventních věnců:  chvojí, korpusy na adventní 

věnce nebo závěsy, stuhy, provázky, drátky, nůžky, 
ozdoby, svíčky a šikovné ruce 

 
Na zdobení perníčků bude vše připraveno.  
Zdobit mohou děti i dospělý doprovod . 

 
Těšíme se na Vás v předadventním provoněném čase 

                                             Výbor SPCCH Plesná 
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BLAHOPŘEJEME 
 

 
  
     V  měsíci říjnu   2013  oslavili významné 
     životní výročí tito občané Plesné: 

 

 Horčičková  Kateřina 
Zádrapa  Jaroslav 
Sandnerová  Věra 
Horčičková Marie  
Bünter  Rudolf 
Fialová  Františka 
Sencová  Marie 
Horčička  Miroslav 
Húsek  Vladimír 
Semanová  Marie 
Kubeš  Miroslav 
Štorková  Julie 

 
Všem jubilantům srdečně blahopřejeme  
                                         (red. a SPOZ) 

 

 
Rodičům přejeme, 
 
ať Vám Vaše děťátko přinese hodně lásky, smíchu  
a něhy, ať prozáří každý den štěstím a radostí.   
                             (red. a SPOZ) 

                 Vítání občánků 
 

V sobotu dne 9. listopadu 2013 se konalo slavnostní 
vítaní občánků. Starostou města Petrem Schallerem 
byli přivítání tito občánci: 
 

 
Lucie Šuleková,  Matěj Bršťák, Gabriela Švábová  

a Vojtěch Horčička      

 
Denisa Kmeťová, Jakub Lamač, Štěpánka Opeltová, 

Salome Lilith Velebilová a Seth Dvořák       
 

 
Jonáš Glaser, Zdeňka Nedvědová a Karolína Pittroffová   
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Městská  knihovna 
 
Nové knihy za měsíc  listopad 
 
Beletrie pro děti:  
Černík, Michal  Jak žijí oblázky 
Dvořák, Jiří  Rostlinopis 
Eichlerová, Ilona  Logopedické pohádky 
Goldflam, Arnošt  Sny na dobrou noc 
Hejná, Olga   111 příběhů z hádankou 
Hník, Onřej  Malý pražský chodec 
Klíma, Ivan  Kokrhací hodiny 
Kožík, František  Pohádky vánočního zvonku 
Kratochvíl, Miloš Pes nám spadla 
Krolupperová,D.  Zítra v ZOO. Makej, makaku! 
Lhotová, Dagmar  O zemi Tam a Jinde 
Maceková, Věra  12 hodin s Oskarem 
Míková, Marka  Mrakodrapy 
Mikulka, Alois  Darebácké zkazky 
Pravdová, Markéta Jsme v češtině doma? 
Říčanová, Tereza  Velikonoční knížka 
Stačík, Petr  Mrkev ho vcucla pod zem 
Špaček, Ladislav  Dědečku vyprávěj 
Švejdová, Jana  Měsíce 
Vopěnka, Martin  Spící spravedlnost 
Vopěnka, Martin  Spící tajemství 
Vrchlický, Jaroslav Začarovaný tatrmánek 
 
Beletrie pro dospělé: 
Hůlová, Petra  Čechy, země zaslíbená 
Katalpa, Jakub  Němci 
Klánský, Mojmír  Albatros 
Koenigsmark, Alex Příliš přešívané vévodkyně 

                             a jiné causerie 
Kohout, Pavel  Tango mortale 
Štingl, Ondřej  Mondschein 
Štroblová, Jana   Rouhavé zpovědi 
 
Naučná literatura:  
Vavřínek, Vladimír Cyril a Metoděj mezi 
Konstantinopolí a Římem 
Veselská, Magda Archa paměti 
                                                                                         /MěK/ 
 
 
 
 
 

Městská knihovna v Plesné 
 

Společné čtení 
 

Společné čtení se koná v městské knihovně 
22. 11. 2013 od 15.00 hodin 

 
Téma:  SPORT 

 
 
 
 
 
 

 

Kam za kulturou v září? 
Cheb 

 
Výstava železničních modelů - 23. - 24. 11. 2013 
ZAČÁTEK V 9:00  
Na výstavě uvidíte téměř 40 metrů plně funkčního modulového 
kolejiště v měřítku TT (měřítko 1:120), kde se simuluje 
skutečný železniční provoz. Dále na výstavě budou k vidění i 
modely velikosti HO a kolejiště, které si děti samy obsluhují. 
Na hlavní modelové trati je rozmístěno 5 železničních stanic 
vytvořených podle reálných předloh. Naší specialitou je 
přizpůsobení takového kolejiště divákům, aby měli z návštěvy 
co největší zážitek. Unikátností výstavy je, že si mohou 
návštěvníci zblízka prohlédnout a vyfotografovat modely. 
Stejně dobře vidí na provozované modely i děti díky 
instalovaným lavičkám. 
Klub železničních modelářů se těší na vaší návštěvu! 
KC Svoboda - velký sál 
 
17. Reprezentační ples Města Chebu - Action Bál 
- 30. 11. 2013 
ZAČÁTEK Ve 20:00 hodin 
Hosté plesu jsou Helena Vondráčková, Jiří Korn, Václav 
Neckář, Tereza Kerndlová, Clou, Žlutý pes, Turbo, DJ Martin 
Hrdinka. Celým večerem Vás provede Roman Vojtek.  
Podrobnější informace zveřejníme 14 dní před akcí na 
www.kcsvoboda.cz 
Vstupné: sezení 390 Kč, stání 290 Kč 
  
 
GALERIE 4 
 
Listopad | 8. 11 –30. 11. 2013  
Ondřej Kalmán 
 

Jde světem člověk... 
 
Výstava z cyklu „Regionální autoři” 
Regionální autor Ondřej Kalmán a jeho minimalistické krajiny.  
Vernisáž 8. listopadu v 18 hodin. 
 
 
 

 

I N Z E R C E   
 
 

 
 

PRODEJNÍ AKCE TEXTILU 
 

Firma: RAKRO B řeznice 
 

Kdy: 18. 11. 2013 /pondělí/  9.00 – 16.00 hodin 
 

Kde: Kulturní d ům Plesná 
 
 
 

 



listopad 2013                                                                                  Plesenské noviny                                                                                         str. 8 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

  
 
 

Redakce děkuje všem přispěvatelům. Uzávěrka každého čísla je do 28. dne měsíce. Příspěvky předejte na adresu redakce. 
Měsíčník  Plesenské noviny vydává  Městský úřad Plesná,  Registrační číslo 13/99,  

Adresa redakce: MěÚ Plesná, 5. května 301, 351 35 Plesná, tel. 354 596 525, fax  354 596 576, e-mail: plesna@mestoplesna.cz
 


